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jest rzetelne i sumienne przygotowa
nie adwokata do sprawy. Wiąże się 
z tym ściśle 'kwestia szkolenia specja
listycznego, doskonalenie zawodowe 
oraz należyta polityka wydawnicza. 
Ważną sprawą jest także kontrola ja
kości pracy w ramach samego zespo
łu, gdyż wiele spraw można rozwiązać 
w samym zespole. Co się zaś tyczy 
rozmieszczenia adwokatów, to zgodnie 
z podjętą uchwałą NRA główny na
cisk został położony na zaspokojenie 
potrzeb ludności w ramach racjonal
nego dysponowania kadrami ludzkimi. 
Mówiąc o problemach aplikacji, pre
zes NRA stwierdził, że nowe zasady 
aplikacji stworzyły nowe problemy. 
Zagadnienie wychowania aplikanta to 
nie tylko sprawa uzyskania maksimum 
wiedzy, ale także sprawa ukształtowa
nia jego postawy moralnej. Duże, a 
może nawet najważniejsze znaczenie 
ma tu problem trafnego i należytego 
wyboru pratrona.

Po wystąpieniu prezesa NRA głos 
zabrała sędzia Mieczysława Tuszyńska, 
która poinformowała zebranych m.in. 
o tym, że sprawa nowej taksy adwo
kackiej jest w fazie załatwiania. Spra
wa ta wymaga jednak szeregu uzgod
nień międzyresortowych.

Następnie wywiązała się ożywiona 
dyskusja, w której poruszono szereg 
spraw korporacyjnych i zawodowych. 
Między innymi adw. Bronisław Dani
szewski z Białegostoku podzielił się 
swymi uwagami z zakresu wykonywa
nia zawodu adwokackiego i pracy w 
zespole, adw. Bolesław Romatowski z 
Ełku podniósł sprawę kultury procesu 
sądowego. Zadano także szereg pytań 
dotyczących spraw korporacyjnych, na 
które odpowiadali prezes NRA adw. 
Zdzisław Czeszejko-Sochacki i rzecz-
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nik dyscyplinarny przy NBA adw. Lu
cjan Gluza.

Na zakończenie spotkania adw. Bo- 
liński poinformował zebranych, że 
uchwałą Naczelnej Rady Adwokackiej 
z dnia 8 września 1978 r. adw. Józef 
Bołoz, kierownik szkolenia aplikantów 
Białostockiej Izby Adwokackiej, został 
odznaczony srebrną odznaką „Adwoka
tura PRL”. Dekoracji dokonał prezes 
Naczelnej Rady Adwokackiej podkreś
lając, że to zaszczytne wyróżnienie jest 
dowodem uznania i szacunku dla wie
loletniej pracy adw. Bołoza na niwie 
szkolenia młodych kadr adwokackich.

Ostatnim punktem programu sym
pozjum było spotkanie członków Pre
zydium Naczelnej Rady Adwokackiej 
oraz członków Białostockiej Rady 
Adwokackiej z kierownikami wydzia
łów administracyjnych Komitetów Wo
jewódzkich PZPR z trzech wchodzą
cych w skład Izby białostockiej woje
wództw, to jest białostockiego, łom
żyńskiego i suwalskiego. W spotkaniu 
uczestniczyli także prezesi Sądów Wo
jewódzkich i szefowie Prokuratury 
Wojewódzkiej wymienionych trzech 
województw, jak również prezes Okrę
gowego Sądu Pracy i Ubezpieczeń w 
Białymstoku. Głównym tematem spo
tkania były sprawy związane z har
monijnym współdziałaniem trzech 
współczynników wymiaru sprawiedli
wości.

Oceniając tegoroczne sympozjum, 
wszyscy uczestnicy zgodnie stwierdzi
li, że zarówno doskonała organizacja 
i trafny dobór tematów wygłoszonych 
prelekcji, jak i szczególnie miła atmo
sfera koleżeńska złożyły się na to, że 
była to wyjątkowo udana impreza.

adw. Jerzy Korsak

W Światowym Konkresie Esporan- 
tystów, który się odbył w Warnie w 
dniach 30.VII.—5.VIII.1978 r., wziął
udział adw. Bohdan Zaborski, członek

Izby Adwokackiej w Koszalinie. Pod
czas Kongresu powstało Stowarzysze
nie prawników-esperantystów. W skład 
zarządu stowarzyszenia weszli: adwo-
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kat B. Zaborski (Polska), sędzia SN 
G. Genczew (Bułgaria) i notariusz 
L. Oh Uiginn (Kanada).

Adw. B. Zaborski prosi polskich 
adwokatów (i aplikantów adwoka- 
ekich)-esperantystów o pisemne skon

taktowanie się z nim pod adresem: 
Zespół Adwokacki, 78-400 Szczecinek.

Niewątpliwie tę sferę adwokackich 
zainteresowań z satysfakcją odnotuje 
Ośrodek Badawczy Adwokatury.

adw. Czesław Bielicki
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1. W i z y t a  w i c e m i n i s t r a
s p r a w i e d l i w o ś c i  NRD w Ze
s p o l e  A d w o k a c k i m  w L u b a r 
t owi e .  Przebywająca na Lubelszczy- 
żnie delegacja Ministerstwa Sprawie
dliwości Niemieckiej Republiki Demo
kratycznej złożyła w dniu 14 września 
1978 r. wizytę w Zespole Adwokackim 
Nr 1 w Lubartowie. W skład delegacji, 
na której czele stał wiceminister spra
wiedliwości NRD Hans Breitbarth, 
wchodzili m.in. Horst Willamowski, 
pracownik naukowy Departamentu 
Ustawodawczego, oraz Monika Peschke, 
przewodnicząca Wydziału Prawa Ro
dzinnego Sądu Wojewódzkiego w Dreź
nie. Przedstawicielom Ministerstwa 
Sprawiedliwości NRD towarzyszyła dr 
Maria Regent-Lechowicz, wiceminister 
sprawiedliwości PRL, oraz mgr Lud
wik Przyszlak, prezes Sądu Wojewódz
kiego w Lublinie. Obowiązki gospoda
rzy w palestrze pełnili: dziekan Rady 
Adwokackiej w Lublinie adw. Jerzy 
Kiełbowdcz i kierownik Zespołu Adwo
kackiego Nr 1 w Lubartowie adw. Te
resa Bordzoł.

Prawnicy NRD, poza wizytą w Ze
spole Adwokackim, spotkali się także 
z sędziami sądów rodzinnych Lublina, 
Puław i Lubartowa, uczestniczyli w 
rozprawach sądowych oraz zwiedzili 
Zakład Poprawczy w Domdnowie. In
teresowali się głównie strukturą or
ganizacyjną i pracą sądów rodzinnych 
w Polsce, a także udziałem adwoka
tów w sprawach dotyczących proble
matyki rodzinnej. Goście zwiedzili no
wy lokal Zespołu Adwokackiego w Lu
bartowie, a w toku spotkania z adwo
katami lubartowskimi żywo intereso

wali się sprawami funkcjonowania Ze
społu, uprawnieniami kierownika i in
nych organów samorządowych, proce
durą wyborów do władz korporacyj
nych, problematyką spraw z urzędu 
oraz możliwością łączenia wykonywa
nia funkcji radcy prawnego z prakty
ką adwokacką i dopuszczalnością ob
sługi prawnej jednostek gospodarki 
uspołecznionej przez adwokatów.

2. W i z y t a  a d w o k a t ó w  t u 
r e c k i c h  w L u b l i n i e .  Na zapro
szenie Rady Adwokackiej w Lublinie 
przebywała na Lubelszczyźnie w dniach 
7—9 września 1978 r. delegacja adwo
katów tureckich. Na czele delegacji 
stał dziekan Izby Adwokackiej w 
Stambule adw. Orhan Apaydin, a w jej 
skład wchodziła także jego małżonka 
adw. Gursel Apaydin oraz pracownik 
naukowy na Wydziale Prawa Uniwer
sytetu w Stambule adw. dr Necla Giri- 
tliogu. Był to — w roku jubileuszo
wym dla Izby Adwokackiej w Stambu
le, obchodzącej 100-lecie swego istnie
nia — pierwszy kontakt między adwo
katami obu Izb.

Gaście przybyli samolotem do War
szawy, skąd w towarzystwie oczekują
cego na nich na lotnisku dziekana Ra
dy Adwokackiej w Lublinie adw. Je
rzego Kiełbowicza udali się do Kazi
mierza nad Wisłą. Zamieszkali w Do
mu Wypoczynkowym lubelskiej pale- 
stry, a po krótkim odpoczynku wyje
chali w towarzystwie dziekana adw. 
Jerzego Kiełbowicza do Kraśnika. W 
mieście tym zwiedzili lokal Zespołu 
Adwokackiego, gmach Sądu Rejonowe
go, zapoznali się z pracą i funkcjono
waniem tego Zespołu i Sądu, wzięli


